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Verksamhetsberättelse 
Styrelsen för PRO Samorganisation Gävle avger härmed berättelse över  

verksamhetsåret 2018. 

Styrelse och andra funktioner 

Styrelsen 
Ordförande  Jan Erlandsson 

Vice ordf/sekreterare Susanne Falk                                  

Kassör  Kerstin Söderström 

Studieorganisatörer Monica Ericsson 

   Margareta Herdin   

Styrelseledamöter Roland Söderberg 

                                           Johnny Hoff 

Ersättare  Lena Öberg 

  Rosita Lennholm 

  

Övriga funktioner 

Revisorer  Bernt Eriksson och Kerstin Kristoffersson 

Revisorsersättare Anita Lööf och Bert Gustavsson 

 

Valberedning Hans Dahlin 

KPR Ordinarie ledamöter:  

Lena Uddbäck, Berit Wallstedt och Gunnar Åkerström 

Ersättare:  

Kerstin Wadelius, Anette Viktorsson och Lillemor Nordlöf  

Studiekommittén Margareta Herdin, Monica Ericsson, Sylvia Silfverhjelm och 

Göran Eriksson 

Boulekommittén Tore Hedlund, Anita Larsson och Olle Hedlöf 

Friskvårdsansvarig Monica Ericsson  

Hemsidesansvarig Lena Kuusinen 
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Föreningslokal/expedition 
I augusti flyttade Samorganisationens kansli från fd Folkets Hus till Hattmakargatan 17  

i Gävle Bridgeklubbs lokaler. 

Samorganisationen har en anställd, kanslist Lena Kuusinen, som har en deltidsanställning 

(50 %) på expeditionen. Samorganisationen har bidrag i form av trygghetsanställning från 

Arbetsförmedlingen. 

 

 

Medlemsfrågor 
Från och med 2017 redovisar PRO antalet medlemmar. 

Den 31 december 2018 hade PRO på riksbasis ca 330 000 medlemmar. 

Den 31 december 2017 hade Samorganisationen 4 674 medlemmar. 

Den 31 december 2018 hade Samorganisationen 4 450 medlemmar. 

 
 
Ekonomi 
Den ekonomiska berättelsen redovisas särskilt.  

Styrelsens förslag till årsmötet är att årets resultat uppgående till 13 031:56 kr överförs till  

balanserade vinstmedel. 

Samorganisationen har avsatta medel som ska användas till utbildningar med mera.  

Detta belopp uppgår till 70 000 kronor. 

 
 
Mötesverksamhet 

Styrelsemöten 

Under året har hållits sex protokollförda sammanträden samt ett arbetsmöte för 

utvärdering och planering inför höstmötet.  

 

Årsmöte 

Årsmötet för 2017 hölls måndag den 13 mars i ABF Brunnsgatan 56 Gävle. 

Helene Åkerlind (L) var årsmötets gäst och satt även som ordförande. Helene 

informerade om Liberalernas politik när det gäller demokrati, specifika äldrefrågor och  

integration. 

Före årsmötet gav Dan Karlsson, PRO Riks, sin syn på hur föreningarna kan arbeta med 

medlemsrekrytering och medlemsvård. 

 

Höstmöte  
2018 års höstmöte hölls måndag den 15 oktober i Gävle Forum. Ordförande var Åsa 

Wiklund Lång (S) som informerade om de planer S har på att Gävle ska bli en äldrevänlig 

kommun enligt ett koncept från WHO.  

Verksamhetsplan och budget för verksamhetsåret 2019 fastställdes.  

Före höstmötet informerade PRO:s ordförande Christina Tallberg om viktiga 
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framtidsfrågor för PRO. Informationen avslutades med en frågestund. Till informationen 

var PRO:s ledamöter i KPR inbjudna. 

 
 
Gemensamma aktiviteter för pensionärsorganisationerna i Gävle 

Eftersom Gävle kommun inte längre anordnar Seniorveckan har pensionärsorganisa-

tionerna beslutat att tillsammans anordna en utvecklingsdag för medlemmar och andra 

intresserade då aktuell information och föreläsningar ska erbjudas. 

Temat för årets dag den 5 oktober var: Vägar till ett gott åldrande. 

Medverkande var Göran Angergård, Roger O Nilsson, Lena Isokivelä och Merete 

Mazzarella. 

 

 

Ordförandens möte med företrädare för föreningarna 

Ordförande Jan Erlandsson har under året deltagit i styrelsemöten i tre av PRO-

föreningarna och i två medlemsträffar samt varit ordförande vid tre av föreningarnas 

årsmöten. 

Föreningarnas ordförande har bjudits in till två träffar under året då aktuella frågor har 

belysts och tid getts till erfarenhetsutbyten.   

 

 

Kultur- och studiekommittén 
Kommittén har uppdraget att samordna aktiviteter som varje förening själv inte kan 

anordna samt stötta och informera föreningarnas studieorganisatörer. Kommittén har haft 

ett antal planeringsmöten under året. Vid ett tillfälle har kommittén haft möte med 

föreningarnas studieorganisatörer för information och diskussion och vid ett tillfälle möte 

med IT-gruppen. 

Kommittén har fortsatt sitt arbete med att minska det digitala utanförskapet. I samverkan 

med ABF har datorcirklar, datorcaféer, cirklar i släktforskning och i mobiltelefoni erbjudits 

och genomförts. 

Datorcaféet i Bomhus Folkets Hus har varit öppet tio veckor både vår och höst. 

Datorcaféet har varit mycket välbesökt och framgångsrikt.  

Sammantaget har Samorganisationen bedrivit kulturaktiviteter och studiecirklar som 

registrerats av ABF, bland annat tre cirklar i Skriv ditt liv, några litteraturcirklar och den 

traditionella sångarträffen. 

Kommitténs cirkelbank som ska öka rörligheten mellan föreningarna och öka utbudet för 

medlemmarna hade kunnat fungera bättre. 

Att Samorganisationen tar ett allt större ansvar för studiecirklar och kulturaktiviteter 

tenderar att öka. 

Studie- och kulturkommittén har sammanträtt två gånger och vid två tillfällen har 

föreningarnas studieorganisatörer bjudits in till erfarenhetsutbyten och information.  
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Integrationsprojektet ”Du, jag och de andra” 
Enligt portalparagrafen, §1 i PRO:s stadgar, ska ”vi motverka åldersdiskriminering, 

främlingsfientlighet och annan diskriminering och främja personliga möten oavsett 

ursprung”. 

Syftet med integrationsprojektet är att öka kunskaperna hos våra medlemmar om 

bakgrund, orsak och villkor för invandring, flyktingmottagning och EU-migration 

(tiggare) samt att klargöra vilka villkor som gäller för dessa grupper. 

Syftet är också att motverka fördomar och spridandet av felaktig information. 

Under året har projektet inte drivits.  

 
 
KPR – Kommunala pensionärsrådet 

KPR är ett organ för överläggningar, samråd och ömsesidig information mellan 

företrädare för pensionärsorganisationerna och styrelser och nämnder i Gävle kommun.  

Pensionärsorganisationerna ska bredda politikernas beslutunderlag genom att bidra med 

synpunkter. 

KPR ska vara remissinstans för frågor som rör äldre i kommunen.  

I rådet ingår representanter för PRO, SPF Seniorerna, SKPF, RPG och FSP.  

PRO Samorganisation Gävle utser tre ledamöter och tre ersättare. 

KPR har haft fem sammanträden och fem beredningsmöten. PRO:s ledamöter har haft 

fem förmöten inför KPR:s möten.   

Dagordningar till KPR:s möten och protokoll från möten är offentliga och finns att läsa på 

Samorganisationens hemsida under länken KPR. 
 

Exempel på områden som tagits upp i KPR för information, diskussion och rådgivning 

• Omvårdnads Gävle IT-strategi 

• Uppföljning läkemedelshantering 

• Sociala hållbarhetsprogrammet 

• Nya samverkanslagen 

• Parboende på omsorgsboende 

• Trygghetsvandringar 

• Budget 2019 

• Våld i nära relationer 

• Måltider inom hemtjänsten 

• Politisk organisation 

• Hyra boenden – dubbla kostnader 

• Fixarteam, mobila teamet 

• Biståndsverksamhet  

• Beredning in för sammanträdet 

• Polisens seniorråd 
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• Riksfärdtjänst 

• Busslinjer, busshållplatser – förändring och skötsel 

• Kontinuitet i hemtjänsten 

 

                                     
Resor 
Förra årsmötet utsåg inte resekommitté. Däremot har Samorganisationen tagit sitt ansvar 

för att föreningarnas reseansvariga träffas och samordnar sina resor. Kerstin Wadelius har 

utsetts till sammankallande av den här gruppen. Gruppen har träffats fyra gånger under 

året och erbjudit dagsresor, flerdagsresor och även utlandsresor. Under året har ett avtal 

skrivits med Birka Cruises. 

 
 

Boulekommittén 
Seriespel i Samorganisationens regi anordnades 18 oktober 2017 – 28 mars 2018.  

22 lag från föreningarna i Gävle deltog i tävlingen som omfattade 21 omgångar.  

Segrande lag blev lag Bomhus 14, tvåa blev lag Valbo 8 och trea blev lag Hille 20.  

Serien avslutades med en fest där priser delas ut till de tre lag som fått flest poäng.  

 

En ny turnering startade hösten 2018 och avslutas våren 2019, där 18 lag deltar med  

17 omgångar. 
 
 

Övriga aktiviteter  
Funktionsträffar/erfarenhetsutbyten/kurser 
 

Hemsidesansvariga. 

Föreningarnas hemsidesansvariga har träffats fyra gånger med Iréne Lundin som 

sammankallande. I form av Workshops har deltagarna getts möjligheter att utveckla 

föreningarnas hemsidor. 
 

Sekreterare 
Föreningarnas sekreterare har träffats två gånger under Lena Kuusinens ledning. Genom 

erfarenhetsutbyte ger man varandra råd och tips som kan användas i uppdraget. 

 

Friskvårdsdag  
Den 16 maj anordnades årets friskvårdsdag. Syftet med friskvårdsdagen är dels att visa 

upp olika aktiviteter som PRO bjuder in till och dels som ett redskap för medlemsrekry-

tering. 
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PRO-Vetarna 
Sex föreningar från Gävle deltog i tävlingen där laget från Hamrånge segrade.  

De mötte sedan Ockelbo i Gästrikefinalen där de förlorade. 

Seniorkonsert 
Pensionärsorganisationerna PRO, SPF Seniorerna, SKPF, RPG och Aktiva Seniorer bjöd 

även i år in till Seniorkonserten med Gävle Symfoniorkester och det den 14 november. 

 

Sångarträff 
För nionde året i rad anordnade Samorganisationen sångarträffen den 5 oktober för 

lokalföreningarnas sånggrupper och körer där allmänheten bjuds in.  

Sex sånggrupper/körer deltog med ungefär 115 sångare, ledare och musiker. Betalande 

publik uppgick till 70 stycken.  
 

Seniormässor 

Samorganisationen deltog i både News55-mässan med monter och 60plusmässan med 

monter och ett framträdande på scenen. Under 60plusmässan samlades namnunder-

skrifter in för uppropet: Höj den allmänna pensionen. 

 

PRO Samorganisation Gävle 50 år 
I samband med 60plusmässan uppmärksammades jubiléet genom att delar av styrelsen 

hade ett anförande på scenen. 
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Slutord 
Samorganisationen har två huvuduppgifter 

1. Att ta initiativ till och driva pensionärernas intressefrågor så att pensionärernas 

inflytande i kommunen stärks. Samorganisationen utser och ska stötta, stimulera 

och utveckla PRO:s ledamöter i KPR – Kommunala pensionärsrådet.  

 

2. Att vara ett aktivt stöd för föreningarnas styrelser. 

 

Hur Samorganisationen ska gå tillväga för att uppfylla sina huvuduppgifter framgår av  

verksamhetsplanen. 

 

Styrelsen konstaterar att följande ska prioriteras under det nya verksamhetsåret: 

• Driva intressepolitik 

• Bistå föreningarna i medlemsfrågor – rekrytera och behålla medlemmar 

• Skapa mötesplatser för erfarenhetsutbyten 

• Erbjuda föreläsningar och studiecirklar inom olika områden. 

 

Styrelsen vill slutligen tacka alla som aktivt bidragit till vår verksamhet under 2018. 

 

 

Gävle i februari 2019 

 

……………………………. 

Jan Erlandsson  

…………………………. 

Kerstin Söderström 

………………………… 

Susanne Falk 

 

……………………………. 

Margareta Herdin 

 

………………………… 

Roland Söderberg 

 

………………………… 

Monica Ericsson 

 

……………………………. 

Johnny Hoff 

 

 

  

 

 

 

 
 


